

DH-Sorø Bestyrelsesmøde

Mandag den 25. september 2023

kl. 19.00 - Værkerne lok. 111

ZOOM link:

<https://us06web.zoom.us/j/87903857847>

25. september 2023

Deltagere: Henning Carlsen, Larna Hansen, Gry Hayhurst, Lars Pilegaard, Jan Lisbygd, Anita Andersen, Klaus Gylling, Lene Eriksen, Rikke Madsen, Pia Loop og Johnna Toft Kristensen
Afbud: Dan og Lise Kiving

Referat

- 1) **Velkomst**
- 2) **Godkendelse af dagsordenen:** Godkendt
- 3) **Valg af ordstyrer:** Klaus
- 4) **Valg af referent:** Johnna
- 5) **Meddelelser:** Jan: Julefrokosten afholdes i Pedersborg Forsamlingshus. Der bliver serveret en platte.
- 6) **Økonomi** V/Jan Lisbygd
Kassebeholdning dags dato: 15.659,69

7) Orientering om aktiviteter:

- A) **Afholdte aktiviteter med deltagelse fra DH-Sorø siden sidste FU-møde:**
Lene og Rikke har den 24. august 2023 været til 'DHF-Odsherred arr. i Højby om boligforhold. Ret til frit boligvalg - Ret til selvstændigt liv mm.
- B) **Dialogmøder med evt. borgmester, direktionen og centerchefer (separate møder).**
Arbejdsgruppen - Henning, Jan og Johnna fortsætter med at arbejde videre med dette.
Tovholder: Henning
STATUS v/ arbejdsgruppen: Arbejdsgruppen holder møde på onsdag d. 27/9-23 kl. 11.00
- C) **Foredragsholdere fra vores medlemsforeninger** til at komme og fortælle noget om medlemsforeningernes handicaps.
Dette kunne fordre en større forståelse for vores forskelligheder og for de problematikker, der kan være karakteristiske for de forskellige handicaps, vi repræsenterer.
Det kunne med fordel afholdes på en bestyrelses-aften.

Tidligere Drøftelse: Det kunne afholdes som et åbent event-arrangement.
Mange af vores problemstillinger er de samme uanset handicaps

Arbejdsgruppe: Lene, Larna Gry og Dan i parentes som "tilkaldekonsulent"

Tovholder: Lene

STATUS v/ arbejdsgruppen: Lene og Gry og Larna skulle have været 17. september Handicapfestival Vordingborg. De delegerede kom ikke afsted pga. sygdom og 30-års fødselsdag

Arbejdsgruppen arbejder videre på sagen.

D) Socialministeriets Delrapport:

Delrapport 1 Foreløbige anbefalinger til en bæredygtig faglig og økonomisk udvikling af socialområdet.

STATUS v Dan Intet nyt

E) Formandskaffe:

Der er planlagt formandskaffe med Boris (DH-Slagelse) og Johnna den 7/10-23.

Vi drøfter bl.a. et evt. fælles arrangement i foråret 2024.

Bestyrelsen holdes løbende orienteret, smiler 😊

Arbejdsgruppen: Lene og Gry og Larna kommer med lidt input til Johnna inden mødet med Boris.

8) Til / fra Handicaprådet

1. Handicaprådets fokusområder: Se status

- Samarbejde med Jobcenter om at få flere i job, og få flere unge i uddannelse/fastholde dem på en ungdomsuddannelse

STATUS: Jobcenter: Mail modtaget fra 28/8-23 med tilbagemelding fra DH-medlem vedr. ungdomsuddannelserne

Opmærksomhedspunkter sendt til Jobcenteret Sorø den 20/9-23, med opfordring til et temamøde med Handicaprådet, DH-Sorø og Jobcenteret.

Det foreslås, at Handicaprådet tager teten til et fælles møde – en "workshop" med Handicaprådet, Jobcenteret og DH-Sorø.

Johnna har teten!!!

- Kvalitetsstandarder:
Der tages hul på dette fokusområde i Handicaprådet i 4. Kvt.
- Hvordan vurdering af hjælpemidler foregår, herunder styringsredskaber:
Der tages hul på dette fokusområde i Handicaprådet i 4. Kvt.

9) Vejbelægning Værkerne

Status 25/9-23: mail med billeder sendt Lars Kristian Rasmussen, Jannik Rauer og Bo Christensen den 9/9-23. Svar fra Lars Kristian modtaget samme dag.

10) Diverse til avisen og eller sociale medier

Rikke har sendt et læserbrev / debatindlæg SN vedr. Spørgetid til Kommunalbestyrelsesmøder

Kommandovejen er så besværliggjort i Sorø Kommune, at man faktisk kan betegne den som decideret utilgængelig for rigtig mange borgere.

11) Danmarkskortet og administrationens anbefalinger i forhold til udarbejdelse af handleplaner

Drøftet: Der er brug for et værktøj til kvalitetsstyring - tjekliste – som sikkerhed for kvalitet i sagsbehandlingen og dermed retssikkerhed.

12) Fastsættelse af FU- og Bestyrelsesmøder for foråret 2024

Johnna kommer med oplæg til datoer for foråret 2024 lige så snart handicaprådet har planlagt deres møderække for dette.

13) Eventuelt - Alt kan drøftes – Intet kan besluttes, smiler 😊

Status v/ Lars vedr. "konvertering" af alm. flekstur til en handicap-fleks og dermed blive "fulgt til dørs" selvom man kører almindelig kørsel.

Der er spørgsmål til kørsel over regionsgrænserne

Maj-Britt Fahnøe i Movia kan evt svare opklarende på disse spørgsmål.

Mail: mbf@moviatrafik.dk

Opfordring: Kandidater til Handicapprisen

Punkter til næste møde d. 28/11-23:

Fremtidige møder og aktiviteter:

- | | |
|-------------|---|
| 28/11-2023 | FU-møde kl. 11.00 på Værkerne lok. 205
Punkter til dagsordenen skal være formanden i hænde senest den 14/11-2023 . |
| 11/12-2023: | JULEFROKOST KL: 18.00! Lokation: Pedersborg Forsamlingshus. |